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Referat 
 
Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

 
Det besluttedes at tilføje et ekstra punkt ”semesterstart” efter punkt 3, samt punkterne karakterpres på studiet og 
undervisning om psykologiske vinkler af interaktion ved teknologi under evt. Dagsordenen blev godkendt med 
disse tilføjelser. 
 
Ad 2. Meddelelser fra studienævnsformanden 
 
Studienævnsformanden meddelte, at der var sat mange foranstaltninger i gang for at tilrettelægge undervisnin-
gen jf. retningslinjerne for at undgå corona-smittespredning, herunder: 

• Inddeling af de studerende i Hold A+ B, samt klynger ift. seminarundervisning 
• Hybridundervisning på alle forelæsninger på BA og KA  
• Et seminarhold på hvert BA-fag streames 
• Buddyløsning ift. undervisning på prof. Programmerne, hvis der er studerende, som grundet corona ikke 

kan deltage. 
 

Studienævnsformanden oplyste, at psykologi grundet corona var blevet bedt om at optage flere studerende. Der 
er optaget 167 på BA og 44 på BA sidefaget. 
 
Studienævnsformanden meddelte, at de nye lokaler er meget fine, og at både tutorer og mentorer er positive. 
Gallerigangen er endnu ikke indrettet, og der vil blive sat en proces i gang, hvor de studerende involveres ift. 
indretning og udsmykning. 
 
Studienævnsformanden informerede om, at modulbeskrivelserne for valgfagene for studieår E21/F22 skal være 
klar den 15. oktober 2020, og hun vil orientere VIP via mail. Semesterplanlægningsdagen er fastsat til den 23. 
september og der skal bl.a. drøftes, hvordan man kan håndtere eksamensformen ”aktiv deltagelse”.  
. 
 
Ad 3. Meddelelser fra instituttet og sekretariatet 
 
Andrea Dosenrode informerede om, at der var optaget ca. 116 på kandidaten, heraf en ekstern ansøger. Profes-
sionsprogrampladserne er fordelt og ledige pladser er fyldt op. 
Velkommen til Pia Thorsen, som har overtaget Elsebeth Bækgaards opgaver. 
Studievejledningen har fået kontor i Nordkraft ved siden af studienævnets mødelokale. 
 
Lis Kragh oplyste, at der er ansat en ny studentermedhjælper, Emil Bundgaard Nielsen, som bl.a. hjælper med 
corona-vagter. 
 
 
Ad 4. Semesterstart 
 
René Dhahir oplyste, at studiestarten var forløbet super godt. De nye studerende var meget glad for de mange 
arrangementer, som tutorerne havde sat i værk og for deres engagement i det hele taget. René meddelte, at 
både tutorer og studerende var gode til at overholde corona-retningslinjerne. 
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Ad 5. Nyt fra fællesrådet 
 
Kasper Fabricius Lauersen meddelte, at mentorordningen har afviklet det første arrangement, og det blev mod-
taget godt. De nye studerende virker åbne og glade.  
Caroline Vestbjerg supplerede, at hun oplevede de studerende som meget respektfulde ift. corona, men at op-
deling i Hold A + B på længere sigt kan give mindre sammenhold på årgangen. Studienævnsformanden var enig 
og sagde, at der vil blive arbejdet med det problem på et senere tidspunkt. 
 
Kasper Fabricius Lauersen oplyste: 

• Linea Winkler Pedersen-Ulrich er blevet organiserende næstformand i studentersamfundet. 
• Signe Hammershøj Poulsen er blevet medlem i studentersamfundet.  
• Fællesrådet håber, at det lykkes at genopstarte Dansk Psykologforeningens studentersektion. 
• Festudvalget er lagt på is.  
• Det faglige oplæg om psykedelisk terapi er blevet rykket fra foråret til efteråret. 
• Juntaen på 1. semester dannes inden udgangen af september, da der er øget pres på organisationen 

grundet corona. 
 

Studienævnsformanden bekræftede, at studienævnet også vil støtte et nyt fagligt foredrag med kr. 3000 i efter-
året 2020. 
 
Ad 6.  Dispensation og merit 
 
Andrea Dosenrode oplyste, at der p.t. kun indgår meget få dispensationsansøgninger, bl.a. ifm. funktionsned-
sættelser og optag på sidefag. 
 
Der er ca. 15 indskrivningsmeritansøgninger, som oftest handler om at få merit for PBL eller videnskabsteori. 
.  

 Ad 7. Juntahåndbogen 
 
Studienævnet drøftede udkastet til juntahåndbogen. 
Punkter fra diskussionen: 

• Kunne man inddrage juntaen tidliere på semestret end først til evalueringen? 
• Hvordan fungerer overleveringen til næste års junta? 
• Udkastet vækker indtrykket, at juntaen er ”bydreng” for årgangen. 
• Udkastet virker risikoorienteret i stedet for udviklingsorienteret. 
• Juntaen har et dobbelt formål: støtte til administrative opgaver (ankerlærer, sekretariat) og vagthunds-

funktion ift. kvalitetssikring. Det giver et krydspres for juntaen. 
• På flere semestre oplever juntaen, at de er skydeskive for de studerende på årgangen.  
• Der mangler klarhed over juntaens opgaver/rolle blandt både juntamedlemmer og de studerende gene-

relt. 
• Hvor meget skal juntaen servicere årgangen?  
• Det vil være en hjælp, hvis studiesekretariatet kan melde datoer ud for hvornår information bliver tilgæn-

geligt (fx semesterplaner, eksamensplaner, vigtige datoer). 
• I tillæg til selve juntahåndbog bør der laves en halv side tekst til de studerende om, hvad de kan og ikke 

kan forvente fra juntaen. 
 
 
 
 



 

4 
 

Ad 8. Evt. 
.  
Karakterpres 
Anne Amalie Thomsen informerede om, at hun oplever et stort karakterpres på studiet. En studerende fortalte 
hende, at hun brød grædende sammen efter at hun havde fået 7 til en eksamen. Karaktergennemsnittet på 4. 
semesters projekt var 11,1 i år, og studerende som ikke får 12 eller 10 tager det meget tungt.  
 
Kasper Fabricius Lauersen påpegede, at der kun var en ”normalfordeling” af karaktererne på psykologisk test-
ning og kvantitativ forskningsmetodologi, og at der var et meget høj karaktergennemsnit i de andre fag. 
 
Caroline Skov Vestbjerg meddelte, at hun oplevede, at karakterpresset var forskelligt i forskellige projektgrupper 
men, at tutorerne har gjort en stor indsats for at forklare de studerende, at de ikke bør fokusere så meget på ka-
rakterer. 
 
Studienævnet drøftede det generelt høje karaktergennemsnit på psykologi og der efterspurgtes data fra andre 
psykologiuddannelser til sammenligning. Der var enighed om, at censorerne vil have givet lyd fra sig, hvis de 
oplevede karakterniveauet på AAU som for højt. 
 
Undervisning i psykologiske aspekter af teknologi 
 
Kasper Fabricius Lauersen efterlyste mere undervisning om de psykologiske aspekter af den teknologiske udvik-
ling, fx ift. børns udvikling etc. Studienævnsformanden var meget enig i, at det var relevant, men gjorde opmærk-
som på, at der på psykologi ikke er ansat en VIP som har det som sit primære forskningsfelt. Dog har Patrick 
Bender forsket lidt i gaming disorder. Nikita Kharlamov arbejder også med teknologi og psykologi.  Der bør un-
dersøges, hvorvidt vi har VIP på Institut for Kommunikation der kunne levere undervisning i teknologi og psyko-
logi. 
 
09.09.2020/AD 
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